
PROTOKÓŁ Nr II/2014 

z obrad II Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 29 grudnia 2014 roku 

 

 

Sesja odbyła się w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski, przy 

ul. Mickiewicza 46. 

Czas trwania sesji od godz. 9.00 – 10.50. 

Radni obecni na sesji: 

1. Andrzej Borowski – Hryniewicze Małe 

2. Mikołaj Car – Knorydy 

3. Jerzy Chilkiewicz – Chraboły 

4. Walenty Gałuszewski – Parcewo 

5. Mikołaj Kiryluk – Knorozy 

6. Jan Kowalczuk – Miękisze 

7. Stanisław Olszewski – Piliki 

8. Jerzy Onacik – Augustowo 

9. Jerzy Pac – Łubin Kościelny 

10. Jan Walenty Puchalski – Bolesty 

11. Sławomir Siemieniuk – Rajki 

12. Monika Terebun – Widowo 

13. Irena Tiszuk – Rajsk 

14. Lucyna Tkaczuk – Ogrodniki 

15. Anatol Grzegorz Tymiński – Nałogi  

Lista obecności radnych stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

 

Osoby zaproszone na sesję: 

1. Raisa Rajecka – Wójt Gminy 

2. Anatol Filipiuk – Zastępca Wójta Gminy 

3. Nadzieja Sokołowska – Skarbnik Gminy 

4. Agnieszka Dowgier – Radca prawny 

5. Sołtysi Sołectw Gminy Bielsk Podlaski – (frekwencja 84%) 

 

Lista obecności osób zaproszonych na sesję stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

Do pkt. 1)  

Sesję otworzył o godz. 9.00 Przewodniczący Rady Gminy – ANATOL 

GRZEGORZ TYMIŃSKI. Przywitał radnych, Panią RAISĘ RAJECKĄ - Wójta 

Gminy, Pana ANATOLA FILIPIUKA – Zastępcę Wójta Gminy, Panią NADZIEJĘ 

SOKOŁOWSKĄ – Skarbnika Gminy, Radcę Prawnego - Panią AGNIESZKĘ 

DOWGIER, Sołtysów przybyłych na sesję oraz przedstawicieli prasy. Następnie 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w sesji uczestniczy 14 radnych, 



stwierdził prawomocność obrad. Na początku sesji nieobecny był radny MIKOŁAJ 

CAR.   

 

Do pkt 2) 

Zawiadomienie o zwołaniu II Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski stanowi 

Załącznik Nr 4 do protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI odczytał 

radnym porządek sesji, Rada Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie (14 

obecnych – 14 głosów "za”) przyjęła następujący porządek obrad:  
1. Otwarcie sesji. 

2. Ustalenie porządku sesji.  

3. Przyjęcie protokołu z: 

-  XLII Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski VI kadencji z dnia 30 października 

2014 r., 

- Nr I Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski VII kadencji z dnia 1 grudnia 2014 

r. 

4. Powzięcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia Wójta 

Gminy Bielsk Podlaski. 

5. Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Bielsk Podlaski na lata 2014-2022. 

6. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok. 

7. Powzięcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2015-2023; 

8. Powzięcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Bielsk Podlaski 

na rok 2015.  

9. Powzięcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2015 rok. 

10. Powzięcie uchwały w sprawie zarządzenia i organizacji wyborów sołtysów 

oraz członków rad sołeckich. 

11. Sprawozdanie z realizacji planów pracy Komisji Rady Gminy za II półrocze 

2014 r. 

12. Przyjęcie planu pracy Rady Gminy na 2015 rok. 

13. Przyjęcie planu pracy Komisji Rady Gminy na 2015 rok. 

14. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Bielsk Podlaski w okresie 

międzysesyjnym od dnia 1 grudnia 2014 r. do dnia 28 grudnia 2014 r. 

15. Interpelacje i zapytania radnych. 

16. Odpowiedzi na interpelacje. 

17. Wolne wnioski i informacje. 

18. Zamknięcie obrad.  

 

 

 



Do pkt. 3)  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z XLII Sesji Rady 

Gminy VI kadencji z dnia 30 października 2014 roku oraz protokół z I Sesji Rady 

Gminy Bielsk Podlaski VII kadencji z dnia 1 grudnia 2014 roku – były dostępne 

do zapoznania w Urzędzie Gminy. Zapytał, czy radni nie wnoszą uwag do treści 

protokołów. Ponieważ uwag nie zgłoszono, Przewodniczący zaproponował 

przystąpienie do głosowania.  

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (14 obecnych, 14 głosów “za”), Rada 

Gminy przyjęła protokół z XLII Sesji Rady Gminy z dnia 30 października 

2014 roku oraz protokół z I Sesji Rady Gminy (bieżącej kadencji) z dnia 1 

grudnia 2014 roku.  
 

Do pkt. 4)  
Wniosek Przewodniczącego Rady Gminy Bielsk Podlaski dotyczący ustalenia 

wysokości wynagrodzenia Wójta Gminy Bielsk Podlaski  – stanowi Załącznik 

 Nr 5 do protokołu. Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ 

TYMIŃSKI omówił wniosek podkreślając, że doręczony radnym projekt uchwały 

w tej sprawie przewiduje pozostawienie wynagrodzenia Wójta Gminy na 

dotychczasowym poziomie. Na wspólnym posiedzeniu Komisji radni nie wnieśli 

żadnych uwag co do przedłożonego projektu uchwały. Wobec powyższego 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (14 obecnych, 14 głosów "za") Rada 

Gminy przyjęła  

U C H W A Ł Ę Nr II/4/2014 

z dnia 29 grudnia 2014 r. 

w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia Wójta Gminy Bielsk Podlaski. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu.  

 

Do pkt. 5)  
Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie projektu uchwały w sprawie zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2014-2022, 

stanowi Załącznik Nr 7  do protokołu. ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

wyjaśnił, że Wieloletnia Prognoza Finansowa jest związana ze zmianami 

wprowadzanymi do budżetu gminy. Na posiedzeniu Komisji uwag nie wniesiono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (14 obecnych, 14 głosów "za") Rada 

Gminy przyjęła  

U C H W A Ł Ę Nr II/5/2014 

z dnia 29 grudnia 2014 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk 

Podlaski na lata 2014-2022. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu.  



 

   

 

Do pkt. 6)  

Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2014 rok, stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu. Treść wniosku 

przedstawiła NADZIEJA SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy, informując o 

wszystkich propozycjach zmian w zakresie dochodów, wydatków i rozchodów 

budżetu.  Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag, więc Przewodniczący poddał 

projekt uchwały pod głosowanie.  

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (15 obecnych, 15 głosów "za") Rada 

Gminy przyjęła    

U C H W A Ł Ę Nr II/6/2014 

z dnia 29 grudnia 2014 r. 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 10 do protokołu.  

 

Do pkt. 7)  

Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2015-2023, 

stanowi Załącznik Nr 11 do protokołu. Przewodniczący Rady Gminy – ANATOL 

GRZEGORZ TYMIŃSKI wyjaśnił, że Wieloletnia Prognoza Finansowa jest 

związana z budżetem Gminy. Po jej przyjęciu uchwalany jest budżet gminy. 

Projekt zawiera szereg tabel przedstawiających dochody i wydatki budżetu w 

perspektywie lat 2015-2023. Odczytał wniosek Wójta Gminy w tej sprawie, 

poinformował o pozytywnej opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Białymstoku. Radni nie zgłosili pytań, więc Przewodniczący poddał projekt 

uchwały pod głosowanie.  

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (15 obecnych, 15 głosów "za") Rada 

Gminy przyjęła  

U C H W A Ł Ę Nr II/7/2014 

z dnia 29 grudnia 2014 r. 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bielsk 

Podlaski. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 12 do protokołu.  

 

Do pkt. 8)  

Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Bielsk Podlaski, stanowi Załącznik Nr 13 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI odczytał 

wniosek i poprosił Panią Wójt o przedstawienie projektu budżetu gminy. RAISA 

RAJECKA – Wójt Gminy podczas omawiania, poinformowała zebranych o: 

- dochodach budżetu (26.489.030 zł), w tym bieżących i majątkowych, 



- wydatkach budżetu (25.759.193 zł), w tym bieżących i majątkowych, 

- deficycie  budżetu (1.700.000 zł), który zostanie pokryty przychodami 

pochodzącymi z zaciągniętych kredytów w tej samej kwocie, 

- źródłach dochodów oraz wydatków (wymieniła szczegółowo), 

-  zadaniach inwestycyjnych oraz kosztach ich realizacji (odczytała tzw. załącznik 

inwestycyjny), 

- staraniach o pozyskanie środków pozabudżetowych na realizację przebudowy 

drogi gminnej Grabowiec-Skrzypki Duże oraz części drogi powiatowej Skrzypki 

Duże-Truski (droga była zgłoszona  do tzw. „schetynówki”, po decyzji o nie 

przyznaniu środków, złożono zastrzeżenia co do prawidłowości 

przeprowadzonego  postępowania kwalifikacyjnego, złożone zostało również 

odwołanie do Ministra Administracji i Cyfryzacji. W zależności od treści 

odpowiedzi, trzeba będzie się zastanowić, w jaki sposób wyremontować tę drogę. 

- problemach  z uregulowaniem stanu prawnego gruntów przy drodze Kożyno-

Hukowicze, co opóźnia rozpoczęcie inwestycji, 

- planowanym naborze wniosków na dofinansowanie inwestycji ze środków 

unijnych w ramach nowego oprogramowania na lata 2014-2020 (brak 

sprecyzowanego terminu naboru), 

- zakupach inwestycyjnych (wymieniła wszystkie planowane zakupy: ciągnik 

rolniczy z osprzętem, wykup nieruchomości do wydobycia kruszywa, zakupy w 

ramach projektu „Modernizacja oddziałów przedszkolnych funkcjonujących w 

szkołach w Gminie Bielsk Podlaski”, kontenery biurowo-socjalne dla sołectwa, w 

którym nie ma świetlicy wiejskiej), 

- podmiotach, dla których z budżetu gminy będą przekazane dotacje (m.in. Gminna 

Biblioteka Publiczna w Augustowie, Urząd Gminy Orla, Urząd Gminy Wyszki, 

Miasto Bielsk Podlaski, Miasto Hajnówka, Powiat Bielski, Straż Graniczna, 

oczyszczalnie ścieków, Spółka Wodna „Biała”, „Kącik Malucha” w 

Proniewiczach). 

 Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

poinformował, że na wspólnym posiedzeniu komisji odbyła się szeroka dyskusja  

na temat budżetu 2015 roku. Każdy radny chciałby w swoim okręgu wyborczym 

zrealizować w ciągu kadencji jakąś inwestycję. Jednak z uwagi na obszar, jaki 

zajmuje gmina nie jest możliwe zaspokojenie wszystkich zgłaszanych potrzeb, 

zwłaszcza w zakresie inwestycji drogowych. Mówiąc o remontach kolejnych 

świetlic, poinformował, że radni zgłosili inicjatywę, aby w maju 2015 roku 

zorganizować wyjazdowe posiedzenie wszystkich komisji w celu przeprowadzenia 

w terenie oględzin stanu technicznego świetlic oraz dróg. Po takim przeglądzie 

łatwiej będzie podjąć decyzję, które inwestycje należy wykonać w pierwszej 

kolejności.        

Radni nie zgłosili pytań i uwag, więc Przewodniczący poddał projekt 

budżetu pod głosowanie, dodając, że jego treść zostanie zamieszczona w 

Biuletynie Informacji Publicznej. 



W głosowaniu jawnym jednogłośnie (15 obecnych, 15 głosów "za") Rada 

Gminy przyjęła  

U C H W A Ł Ę Nr II/8/2014 

z dnia 29 grudnia 2014 r. 

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Bielsk Podlaski na rok 2015.  

 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 14 do protokołu.  

 

Do pkt. 9)  
Wniosek Wójta Gminy o rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2015, 

stanowi Załącznik Nr 15 do protokołu.  

 Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI odczytał 

wniosek, informując o pozytywnej opinii Komisji. Ponieważ radni nie zgłosili 

żadnych pytań i uwag, projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (15 obecnych, 15 głosów "za") Rada 

Gminy przyjęła  

U C H W A Ł Ę Nr II/9/2014 

z dnia 29 grudnia 2014 r. 

w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na rok 2015.  

 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 16 do protokołu.  

 

Do pkt. 10)  
Wniosek Wójta Gminy o rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zarządzenia i 

organizacji wyborów sołtysów oraz członków rad sołeckich, stanowi Załącznik Nr 

17 do protokołu.  

 Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI odczytał 

wniosek oraz projekt uchwały. Zwrócił się jednocześnie do Pani Wójt o informację, 

kto jest uprawniony do głosowania w tych wyborach. RAISA RAJECKA 

wyjaśniła, że sołtysa oraz radę sołecka mogą wybierać stali mieszkańcy sołectwa 

(tj.  wpisani do stałego rejestru wyborców). Ponieważ radni nie zgłosili innych 

pytań i uwag, projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (15 obecnych, 15 głosów "za") Rada 

Gminy przyjęła  

U C H W A Ł Ę Nr II/10/2014 

z dnia 29 grudnia 2014 r. 

w sprawie zarządzenia i organizacji wyborów sołtysów oraz członków rad 

sołeckich  

 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 18 do protokołu.  

 



Do pkt. 11)  

 Sprawozdanie z realizacji planów pracy Komisji Rady Gminy Bielsk 

Podlaski za II półrocze 2014 roku, stanowi Załącznik Nr 19 do protokołu. Na 

prośbę Przewodniczącego Rady Gminy ANATOLA GRZEGORZA 

TYMIŃSKIEGO, treść sprawozdania odczytał radny JERZY CHILKIEWICZ – 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej. 

Dodatkowo, jako Przewodniczący Spółki Wodnej „Biała” podziękował Radzie za 

przyznanie dotacji spółce i zapewnił, że pieniądze zostaną właściwie 

zagospodarowane.  

 

Do pkt. 12)  
 Projekt planu pracy Rady Gminy Bielsk Podlaski na 2015 rok, stanowi 

Załącznik Nr 20 do protokołu. Przewodniczący Rady Gminy ANATOL 

GRZEGORZ TYMIŃSKI odczytał proponowane tematy do rozpatrzenia na sesji. 

Poinformował, że w maju nie przewiduje się Sesji, więc radni uzgodnili na 

posiedzeniu komisji, że w tym właśnie miesiącu zostanie zorganizowane wspólne 

wyjazdowe posiedzenie komisji w celu dokonania przeglądu świetlic wiejskich i 

dróg na terenie gminy. Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag, wobec powyższego 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (15 obecnych, 15 głosów "za") Rada 

Gminy przyjęła  

U C H W A Ł Ę Nr II/11/2014 

z dnia 29 grudnia 2014 r. 

w sprawie planu pracy Rady Gminy Bielsk Podlaski na 2015 rok 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 21 do protokołu.  

 

Do pkt. 13)  

 Projekt planu pracy Komisji Rady Gminy Bielsk Podlaski na 2015 rok, 

stanowi Załącznik Nr 22 do protokołu. Na prośbę Przewodniczącego Rady Gminy 

plany pracy poszczególnych komisji odczytali kolejno: 

- Radna IRENA TISZUK – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej, 

- Radny JERZY CHILKIEWICZ – Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki 

Komunalnej i Przestrzennej, 

- Radna MONIKA TEREBUN – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Spraw 

Społecznych 

Plany wszystkich Komisji zostały uzupełnione o temat: „Przegląd świetlic 

wiejskich i dróg na terenie Gminy Bielsk Podlaski – wspólne wyjazdowe 

posiedzenie komisji Rady Gminy” (maj 2015 r.), o czym mówił Przewodniczący 

Rady Gminy przed uchwaleniem planu pracy Rady.  

 Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag, wobec powyższego ANATOL 

GRZEGORZ TYMIŃSKI poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (15 obecnych, 15 głosów "za") Rada 

Gminy przyjęła  



U C H W A Ł Ę Nr II/12/2014 

z dnia 29 grudnia 2014 r. 

w sprawie planów pracy komisji Rady Gminy Bielsk Podlaski na 2015 rok 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 23   do protokołu.  

 

Do pkt. 14)  
Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Bielsk Podlaski w okresie 

międzysesyjnym od 1 grudnia 2014 r. do 28 grudnia 2014 r. z uwzględnieniem 

zadań realizowanych w VI kadencji od 30 października 2014 r., stanowi Załącznik 

Nr 24 do protokołu. Treść sprawozdania odczytała Wójt Gminy RAISA 

RAJECKA. Dodatkowo, uzupełniając informację o panelach słonecznych do 

ogrzewania wody (solary), podziękowała Sołtysom za pomoc w ustalaniu listy 

mieszkańców zainteresowanych ich zainstalowaniem. W tej sprawie zwróciła się 

również do poszczególnych parafii. Jeszcze raz zaapelowała o składanie do Urzędu 

Gminy list z nazwiskami osób chętnych. Uprzedziła, że procedura dot. realizacji 

tego projektu będzie wymagała podpisania umów.  

W związku z dostarczeniem sołtysom nowych harmonogramów wywozu 

śmieci, powiedziała, że wszelkie uwagi dotyczące odbioru odpadów można 

zgłaszać do Zastępcy Wójta Gminy – Pana ANATOLA FILIPIUKA. 

Nawiązując do zgłoszenia Sołtysa Sołectwa Parcewo, poinformowała, że 

oświetlenie uliczne we wsiach będzie paliło się całą noc, w sytuacjach 

wyjątkowych, tj. w przypadku śmierci mieszkańca wsi. Poprosiła o informowanie 

Urzędu o takich potrzebach. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono.  

 

Do pkt. 15)  

W powyższym punkcie Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że za 

pośrednictwem radnego JERZEGO ONACIKA wpłynęło od mieszkańców wsi 

Augustowo pismo z prośbą o niezwłoczne podjęcie działań w kierunku budowy 

skutecznej instalacji odwadniającej, chodnika oraz drogi dla rowerów we wsi i do 

Bielska Podlaskiego. Przewodniczący wyjaśnił, że nie ma kompetencji do podjęcia 

decyzji w tej sprawie, ponieważ jest to droga krajowa. Kieruje więc tę interpelację 

do Wójta Gminy z prośbą o wypracowanie stanowiska w tej sprawie i 

przedstawienie go Radzie oraz mieszkańcom wsi.  Radny JERZY ONACIK (sołtys 

Sołectwa Augustowo) powiedział, że oprócz przedstawionego przez 

Przewodniczącego Rady Gminy pisma, zostanie przygotowane kolejne – dotyczące 

kolonii Augustowo (wzdłuż ulicy Brańskiej). Być może na ten odcinek będzie 

większa szansa na pozyskanie dodatkowych środków. ANATOL GRZEGORZ 

TYMIŃSKI poinformował, że dotarły do niego monity w sprawie chodnika wzdłuż 

ulicy Brańskiej, gdzie często dochodzi do potrąceń pieszych i rowerzystów.  Radni 

w głosowaniu jawnym jednogłośnie (15 obecnych, 15 głosów „za”) 

zaakceptowali propozycję przygotowania wystąpienia do Generalnej Dyrekcji 



Dróg Krajowych i Autostrad z pismem popierającym wniosek mieszkańców 

Augustowa, który podpiszą Wójt Gminy oraz Przewodniczący Rady Gminy. 

Przewodniczący dodał,  że być może w najbliższych latach uda się ten problem 

rozwiązać. 

 

Do pkt. 16)   
Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że co najmniej od 8 lat jest 

prowadzona korespondencja z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad w 

sprawie Augustowa. Poprosiła radnego JERZEGO ONACIKA, aby nie zwlekał z 

napisaniem pisma, o którym mówił. Powiedziała o staraniach w sprawie budowy 

chodnika, jakie prowadziła z nieżyjącym już Burmistrzem Bielska Podlaskiego – 

EUGENIUSZEM BEREZOWCEM. Ze strony GDDKiA zawsze odpowiedź była 

podobna – brak środków finansowych. Generalna Dyrekcja rozpoczęła co prawda 

prace bliżej Brańska i w Grabowcu, które miały się przesunąć w kierunku Bielska, 

ale roboty te niestety nie są kontynuowane. Pani Wójt podkreśliła, że podobna 

sytuacja jest w Widowie i obie inwestycje są bardzo potrzebne ze względu na 

bezpieczeństwo mieszkańców. Dodała, że nigdy nie było problemów z 

dofinansowaniem inwestycji powiatowych, Gmina zawsze przeznaczała pieniądze 

z budżetu na dofinansowanie wykonania dokumentacji technicznej i realizację 

inwestycji. Rada Gminy zawsze była świadoma tego, że mieszkańców nie 

interesuje, kto jest zarządcą tej drogi, po prostu zabiegają o poprawę stanu dróg na 

swoim terenie. Wyraziła nadzieję, że będą efekty wspólnych działań  i dzięki 

współpracy między samorządami stan techniczny dróg na terenie gminy będzie 

lepszy.  

    

Do pkt. 17)  
W powyższym punkcie Przewodniczący Rady Gminy ANATOL 

GRZEGORZ TYMIŃSKI nawiązując do wniosku mieszkańców Augustowa 

powiedział, że należy też zadbać o miejscowości dalej położone, gdzie mieszkańcy 

nie mają asfaltowego dojazdu z żadnej drogi, nie maja połączeń komunikacji PKS 

i MPK. Zgłosił, że tam drogi należy budować w pierwszej kolejności, 

zadeklarował, że będzie o to zabiegał. Podkreślił, że mieszkańcy wsi położonych 

blisko Bielska są w lepszej sytuacji pod względem infrastruktury technicznej.  

 Radna MONIKA TEREBUN przyznała, że są drogi odległe wymagające 

naprawy, ale prośby mieszkańców Widowa też są ważne, ponieważ płacą podatki 

i mają prawo do poprawy bezpieczeństwa na drodze, gdzie ruch jest bardzo 

nasilony, a użytkownicy drogi są narażeni na potrącenia. Nie zgodziła się z opinią, 

że wsie położone pod Bielskiem mają wszystko. ANATOL GRZEGORZ 

TYMIŃSKI powiedział, że nie kwestionuje tych potrzeb, zgłosił jedynie, że 

pomocy wymagają też miejscowości odległe.  

 Do wypowiedzi powyższych ustosunkowała się Wójt Gminy RAISA 

RAJECKA. Powiedziała, że wszyscy mieszkańcy płacą podatki, jednakże kwoty 

wpływające do budżetu gminy z tego tytułu nie zabezpieczą ogromnych potrzeb 



Gminy. Wymieniła inne miejscowości, w których problem dróg jeszcze nie został 

rozwiązany (m.in. Knorydy, Mokre, Hryniewicze Duże, Skrzypki). Przypomniała 

również o dużych kwotach wydawanych z budżetu na odłów bezpańskich psów 

(ok. 100 tys. zł rocznie), które są w każdej wsi. Jeśli ktoś zauważy, że mieszkaniec 

miasta wywiózł psa i pozostawił bez opieki, należy taki fakt zgłosić i podać numer 

rejestracyjny samochodu. Biorąc to wszystko pod uwagę, nie należy opierać 

twierdzenia na fakcie, że ktoś płaci podatki.    

 Wiceprzewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI 

powiedział, że każdy z radnych i sołtysów dąży do realizacji inwestycji na swoim 

terenie, są drogi łączące wsie, są wsie położone blisko Bielska, jak i w dalszej 

odległości. Mówiąc o tym, podkreślił, że w poprzednich kadencjach przyjęto taką 

zasadę, żeby każdy odczuł inwestycję na swoim terenie. Poza tym są wsie, w 

których funkcjonują jednostki OSP, mieszkańcy angażują się w życie swojej 

miejscowości, dlatego należy wziąć pod uwagę te okoliczności i jeśli wieś jest 

aktywna, to jej mieszkańcom też należy się wsparcie ze strony Gminy.  

 ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI powiedział, że nie będzie zabiegał o 

chodnik w swojej miejscowości, bo są inne potrzeby. Zwrócił uwagę, że o pewne 

rzeczy, powinni zadbać sami mieszkańcy. 

 Radny JAN WALENTY PUCHALSKI, zapytał, z czego wynikają tak 

wysokie koszty odławiania psów ? Nie zgodził się z działaniem polegającym na 

tym, że firma zabiera psa złapanego przez rolnika po telefonie z urzędu Gminy, 

pracownicy schroniska sami powinni łapać psy po zgłoszeniu takiej potrzeby przez 

mieszkańców. Pani Wójt wyjaśniła, że ze strony urzędu są tylko prośby do 

mieszkańców o pomoc w złapaniu psa, ponieważ płaci się wtedy za odbiór psa bez 

kosztów związanych z łapaniem (1.700 zł). Obowiązek odławiania bezpańskich 

psów wynika z ustawy. Chodzi o zapewnienie bezpieczeństwa   mieszkańcom i 

zwierzętom gospodarskim. 

 Wiceprzewodniczący Rady ANDRZEJ BOROWSKI potwierdził, że każdy 

radny chce na swoim terenie coś zrobić. Ważne jest jednak, aby podejmować 

rozsądne decyzje w mądrej kolejności. Na zakończenie złożył wszystkim życzenia 

w związku z nadchodzącym Nowym Rokiem. Do życzeń dołączyła się Pani Wójt 

przekazując ukłony wszystkim radnym oraz sołtysom, którzy są urzędnikami w 

terenie. Podkreśliła, że nigdy nie odczuła niechęci w stosunku do wykonywanej 

przez nich funkcji. Życzyła, aby zbliżające się wybory sołtysów i rad sołeckich 

odbyły się z korzyścią dla wszystkich. 

Innych spraw nie zgłoszono.  

Do pkt. 18) 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy – 

ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI podziękował za udział w obradach, złożył 

życzenia pomyślności w okresie świątecznym i o godz. 10.50 zamknął II Sesję 

Rady Gminy Bielsk Podlaski.  
Protokołowała: 

Ala Wawulska 

Przewodniczący Rady Gminy 

Anatol Grzegorz Tymiński 



 


